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. ŞPMMO YÖNETİM KURULU 24.7*1578 GÜNÜ İMAR VE İSKAN BAKANI 
İLE GÖRÜŞTÜ,
Yönetim Kurulumuz İmar ve İskan Bakanlığında bakan Sn. Ahmet 
Karaaslan’ı 24.7.1978 günü ziyaret etti.
Ülkemizdeki planlama sorunları konurunda oda görüşlerinin yan
sıtıldığı görüşmede Sn. Bakan tüm planlama çalışmalarının kamu 
eliyle yapılmasının gerekliliğine inandığını, 'bunun için yönetim 
kurulumuzun önerisi olan ” İmar ve İskan Bakanlığında planlama 
hizmetlerinde çalışan teknik elemanların büyüle proje yan öde
melerinden yararlandırılması !î konusunu benimsediğini, bu yön
temle kamu sektörününün istihdam *■ tısından daha cazip bir hale 
gelebileceğini, bu konuyu sonuçlandırmak için ilgililere direk
tif vereceğini belirtti.
Planlama konularında önemli kararlar alınırken, büyük proje
lerin onaylanmasından önco konuların kamu oyuna açılmasının, 
meslek örgütlerinin görüşünün alınmasının gerekliliği, kamu~ 
laştırma konusuyla ilgili anayasanın iptal edilen 38. madde 
ikinci fıkrasının eski haline getirilmesi konularında yönetim 
kurulumuzun isteklerini ol um u. U KG. rşılayaıı Sn. Bakan bu konularda 
çalışmaların yönlendirileceğini belirtti,
“•İmar ve Yol istikamet planlarının Tanzim Tarzları ve Teknik

\

Şartlarına ve Bu İşleri Yaparak Uzmanlarda Aranacak Ehliyete 
Dair Yönetmelik ile ilgili değişiklik önerilerimizin Bakan
lıkça en kısa zamanda değerlendirilerek sonuçlandırılması
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konusundaki isteğimiz de olumlu karşılandı ve Bakanlık içe
risinde konuyla ilgili çalışmaların hızlandırılması kararı 
alındı.

. PLANLAMA EĞİTİM PROGRAMINI GELİŞTİRME SEMİNERLERİ ODTÜ!DE 
YAPILIYOR.
ODTÜ, Şehir ve Bölge Planlama Bölümü, hir süreden beri, bölüm 
eğitim programını geliştirme konusunda bir çalışmayı başlat
mıştı. Daha önceki bültende bu konuya ilişkin bir duyuru yap
mıştık.
Bölüm kurul kararıyla başlatılan bu çalışmaların ilk adımı 
olarak öğrenci ve öğretim üyelerinin bugüııki işleyiş üzerine 
görüşlerini ve geleceğe yönelik önerilerini derlemek amacıyla 
bir anket çalışması yapılmıştır. Bunun sonuçları bir rapor 
halinde derlenmiş ve dağıtılmaktadır. İkinci adım olarak semi
nerler başlatılmıştır.
Seminerler 20 Temmuz 1978 tarihinde başlatıldı ve bunu izleyen 
üç hafta boyunca her Perşembe bölümde sürdürülecektir.
Programın içerdiği konular sırasıyla şöyle saptanmıştır:

20 Temmuz 1978:
Ne tür planlama, ne' tür plancı ve ne tür planlama eğitimi?
27 Temmuz 1978:
Ne tür stüdyo çalışmaları?
3 Ağustos 1978ş 
Ne tür dersler?
10 Ağustos 1978:
Ne tür kaynak kullanımı ve ne tür dış ilişkiler?

Seminerler dizisinden beklenenler seminer çağrısında şöyle 
açıklamaktadır:
“Temel amaç ODTÜ, Mimarlık Rakültesi, Şehir Planlama Bölümünde 
uygulanan eğitim programını bir kaç adım ileri götürebilmek 
için gerekli, birikimi ve heyecanı demokratik bir süreç içinde 
oluşturmaktır.si



- 3 -

Bu seminer dizisi sonunda bir program taslağı değil; ne tür 
değişikliklerin nasıl gerçekleşebileceği yolunda öneriler ge
liştirmek ve bunları uygulamaya uygun bir ortam yaratmak ama
cındadır.
Seminerlere konu ile yakından ilgili tüm üyelerimizin katıl
ması beklenmektedir.

. 30.6.1978 TARİHÎNDE İSTANBUL TEMSİLCİLİĞİ SORUNLARI TOPLAN
TISI YAPILDI.
Yönetim kurulu üyelerimizinde katıldığı İstanbul temsilciliği 
sorunları toplantısı 30.6.1978 tarihinde İstanbulda yapıldı. 
Toplantıda odaya üyelik ölçütlerinde değişiklik yapılabilme
sinin mümkün olup olmayacağı, temsilciliklerin güçlendirilmesi, 
İstanbul odalar arası koordinasyon kurulunun çalışmaları, Harita 
Mühendislerinin parselasyon planı yapma durumları, İstanbul Na
zım Plan çalışmaları, ilgili kuruluşlarda plancı istihdamı, 
Antalya'da düzenlenen Turizm Semineri, üyelerin borç durumları 
konuları tartışıldı.
Temsilciliğimizin yerel, planlama ve ilgili sorunlarla çalış
malarda bulunması ve çalışmaların iki aylık aralıklarla merke
ze iletilmesi kararı alındı.
Çeşitli harcamalar için 1000,-TL'lık bir ödenek İstanbul tem
silciliğine tahsis edildi.

. »TURİZM POLİTİKALARI, TÜRKİYE ve ANTALYA» KONULU SEMİNER 
YAPILDI. • ‘
TMMOB bünyesinde odamız yürütücülüğünde çalışmalarını sürdüren 
Turizm komisyonu, Antalya Şenliğine bir seminer ile katıldı. 
Antalya Belediyesi ile TMMOB, Şehir planlama Mimar ve Mühendis
leri Odası, Mimarlar Odası, İnşaat Mühendisleri Odası ve Harita 
ve Kadastro Mühendisleri Odası tarafından ortaklaşa düzenlenen 
seminer 5 Temmuz'da Antalya Müzesinde yapıldı.
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Antalya Belediye Başkanı Selahattin Tonguç ve TMMOB Başkanı 
Teoman Öztürk'ün açış, konuşmalarından sonra Komisyon*ca sap
tanan bildiriler sunuldu.
Konuşmasında ülkemizde emekçi kesimin elde ettiği ücretli tatil 
hakları ile kitle turizmi yönünde bir gelişme izlendiğine dik
kati çeken Tonguç. devletin turizm, politikası olmamasından ya
kındı. Ülkemizde bugüne kadar uygulanan turizm politikalarının 
ortak özelliğini turizmin diğer sektörlere kaynak aktaran bir 
araç olarak ele alınması şeklinde saptayan Öztürk ise, konuş
masında halen yürürlükteki montaja ve tüketime dönük sanayi
leşmenin beslenebilmesi amacıyla ülkenin parasal, işgücü ve 
doğal kaynaklarının dış turizmi geliştirme yönünde kullanılma« 
sının doğal sayılmasını eleştirdi.
İlk bildiriyi sunan Y.Mimar Aydan Bulca, ”İş-işdışı Zamanın 
Örgütlenmesi Açısından Turizm” başkıklı bildirisinde Türkiyenin 
Turizm politikasının ülkedeki döviz sıkıntısını çözme gerekçesi 
ile daima "dış turizm” temel alınarak saptandığını,bunun yanın
da ülkedeki emekçi kesimin doğal kaynaklardan dinlenme amacı 
ile yararlanması konusuna gerekli ilginin gösterilmediğini be
lirtmiştir. Sözkonusu gereksinme ihmal edilirken doğal ve para
sal kaynakların büyük bir savurganlıkla harcanmasını eleştiren 
Bulca, “'kıyı planlaması”, ”turizm hedefleri” vb. gibi konular
da geri dönülmez kararlar almak yerine dikkatleri kendi kaynak
larımızdan kendimizin nasıl yararlanacağı sorununa yöneltmek 
ve’halka açmak*tan daha kapsamlı hazı planlama sorunlarına eğil
mek gereğini vurgulamıştır.
’’Türkiye’nin Turizm Politikaları; Değerlendirme ve Seçenekler” 
konulu bildirisini sunan Bölge Plancısı Cahit Benövenli ise Dış 
turizmden döviz elde etme hedefi için yapılanları iç tutarlılık 
açısından değerlendirmenin olanaksızlığına değinerek, uygulama
ların sonuçlarına bakarak hu sonuçların kime yaradığının değer
lendirmenin daha anlamlı olacağını belirtmiştir. Ülkenin içinde 
bulunduğu koşullanın en azından kısa dönemde dış turizmden döviz
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elde etmeye ilişkin politikaları geçerli kıldığını söyleyen 
Benövenli ülkenin geçmiş uygulamaları değerlendirerek birkaç 
seçenekten birini tercih edip bir turizm -modeli oluşturma, duru
munda olduğunu belirtmiştir.
Harita ve Kadastro Mühendisi Celal Beşiktepe “Kıyının Mülkiyet 
Düzeni ve Çözüm Önerileri” başlıklı bildirisinde ülkemiz top
raklarında mülkiyet yapısının tarihsel gelişmesini incelemiş ve 
temel özelliğin kamu topraklarının yasal ve yasa-dışı yağmalan
ması olarak saptanmıştır. Daha sonra ülke koşullarına ve sektörün 
özelliklerine tamamen yabancı bir tutum içinde, büyük paralar 
ödenerek bir yabancı firmaya hazırlattırılan “Güney Antalya Tu
rizm Gelişme Projesi“ni eleştiren Beşiktepe, projede gerçekleş
tiricisek istenilen amaçların neticede sermaye gruplarının çıkar
larına hizmet edeceğini vurgulamıştır.
Daha sonra “Güney Batı Antalya Turizm Geliştirme Projesi Uygu
lamaya Konulurken“ başlıklı bildirisini sunan Ekonomist Ayhan 
Sezer projenin yapım sürecini ayrıntılı olarak aktarmış ve süreçte 
olan geçikmeler nedeniyle projenin geçerliliğini tümüyle yitir
diğini ve planın bölge fiziksel gelişiminde çok yönlü bir kon
trol aracı olma niteliğinin büyük ölçüde ortadan kalktığını be
lirtmiştir.
Son olarak Antalya Kale içi Sit Planlaması konusunda bildiri 
sunan Prof. Gönül Tankut Sit planlaması ve ülkemizde koruma ol
gusu üzerine genel bilgiler verdikten sonra, sürdürmekte olduğu 
kale içi sit planlaması çalışmalarını ana hatlarıyla özetlemiş
tir.

. BELEDİYELER PLANLAMA HİZMETLERİ VAKFI RESMİ KURULUŞ SENEDİ 
4 AĞUSTOS 1978 GÜNÜ ANKARA 14. NOTERLİĞİNDE İMZALANDI. TESCİL 
İŞLEMİNİN TAMAMLANMASI İÇİN ASLİYE HUKUK MAHKEMESİNDE AÇILACAK 
HASIMSIZ DAVA İÇİN HAZIRLIKLAR BİTİRİLDİ. ADLİ TATİLİN SONA 
ERMESİNDEN SONRA BU İŞLEMİN DE TAMAMLANMASI BEKLENİYOR.
Vakıf kuruluş senedini aşağıdaki kişiler kurucu üye sıfatiyle 
imzaladılar;
Ömer ‘̂uğrul Afcçura, öz can Al taban, Ahine t Kürşad Arıgümüş,
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M. Şükrü Atacan, Mehmet Niyazi Atakan, Ahmet Saffet Atik, Raşit 
Raci Bademli, Öztürk Başarır, Ömer Bayramoğlu, İçen Börtücene, 
Mehmet Alim Çopuroğlu, Mehmet Çubuk, Cevat Erder, Selman Ergüden, 
Ali Rıza Gülerman, Kudret Kayı, Ethem ErKal Keçe, Tavit Köle- 
tavitoğiu, A. Yıldız Mamıkoğlu, Mehmet Gökhan Menteş, Yusuf 
Okçuoğlu, Tarık Okyay, Ayşe öznur Özer, Behçet Sinkil, M. Remzi 
Sönmez, M. Tului Sönmez, Gönül Tankut, Sedvan Teber, H. Şibay 
Tuğsavul, Esat Turak, Halit Cengiz Türksoy, Ergun Unaran, Recep 
levent tînen, Ruşen Erdal Unsal. Şehir Planlama Mimar ve Mühen
disleri Odası Tüzel kişiliği de kurucu üye olarak yer aldı.

. YÖNETİM KURULUMUZUN KARARI ÜZERİNE ÖNCEKİ BÜLTENDE DUYURULAN 
ÖDENTİ BORÇLARI ÜZERİNE ÜYELERİMİZİN BÜYÜK BİR ORANDA ÖDEME 
YAPMALARI SEVİNDİRİCİ OLDU. BU KONUMA, İLGİ GÖSTEREN VE GÖSTE
RECEK ÜYELERİMİZE TEŞEKKÜR EDERİZ.


